



{youtube}https://www.youtube.com/watch?v=zUTMPfPdJqs{/youtube}

José Manzaneda, Cubainformación-en koordinatzailea - Ahotsa: Eneko Calle.- Aurrerantzean, kubatarrak ez dira izango oporrak igarotzera ustez jazartzen dituen herrialdera joaten diren munduko “errefuxiatu” bakarrak (1). AEBko “oin lehorrak-oin bustiak” politikaren amaiera gezur handi baten bukaera ere izango da (2). Habanatik AEBra bidaiatu edo emigratu nahi duten 6 lagunetik 5i bisa ukatzen zaie. Baina orain arte, pertsona horiek, baltsa batean iristen baziren, “errefuxiatutzat” hartzen ziren, eta lan-baimena, gizarte-laguntzak eta, urtebetera, bizileku-baimena lortzen zituzten (3). Bitartean –gogora dezagun- beste herrialde batzuetako 1.200 migratzaile kanporatzen dira egunero AEBtik (4).

[Para justificar los privilegios de la emigración cubana, la prensa se moja... hasta los pies \(+Italiano/Français/English/Português/Euskaraz\)](#)

Horrek guztiak Kubako gobernuaren izena zikintzeko propaganda-helburuak izan dituela ikusten ez duena guztiz itsu dago. Roeland de Wilde Migrazioetarako Nazioarteko Erakundearen misioaren buruak zioen Kubako migrazioa ekonomikoa zela erabat (5), Jamaika edo El Salvadorrekoaren berdina; herrialde horiek, bide batez esanda, AEBra migrazio-ehuneko handiagoak dituzte Kubak baino (6).

Baina nazioarteko prentsa korporatiboan, itsu egoteaz gain, oso gaizki onartzen dute sen onak irabaztea.

Egunotan, egunkari askotan, “ihes egin” edo “alde egin” terminoak irakurtzen jarraitu dugu Kubako emigratioa –ekonomikoa, berriz diogu- politizatzeke; terminook sekula ez dira aplikatzen beste herrialde batzuen kasuan. “Obamak pribilegioak kendu dizkie Irlatik ihes egindako kubatarrei” izan zen “La Voz de Galicia” egunkariaren titularra (7). Ekuadorreko “La

República” egunkariaren titularrak zera zioen: “Obamak amaiera eman dio Castrorengandik ihes egiten duten kubatarrei mesede egiten dien “oin lehorrak-oin bustiak” politikari” (8).

Espainiako “El Mundo” egunkariko editorial batek gogor kritikatu zuen Obama “erregimen castristari gehien espero zituen oparrietako bat” egin izanagatik (9). Era berean, indargabeturiko politikaren alde agertu zen, ondokoa baieztatuz: “Kubako migratzaileen bereizgarria da, eskualdeko gainerako herrialdeetako migratzaileei dagokienez, diktadura krudela bizi duten bakarrak direla”.

Baina komunikabide horiek ez zuten soilik defendatzen, propaganda zakarraren bitartez, Floridako itsasartean milaka biktima eragin dituen politika (10). Horrez gain, Obamak ezabaturiko “Cuban Medical Professional Parole” deritzona justifikatzen zuten. Programa horrek, George W. Bushen 2006an sortuak, asiloa ematen zien Kubako mediku kooperante guztiei (11). Xede zuen Asia, Afrika eta Latinoamerikako 66 herrialdetan dauden Kubako osasun-elkartasuneko misioak suntsitzea eta, bide batez, maila handiko burmuin-lapurreta egitea (12).

El Mundo egunkariak “Kubako medikuentzako babes-programa” gisa (13) definitzen zuen eskandalu moral hori, eta ABC egunkariak haren alde egiten zuen “Kubako medikuak etorkizun oparagarantzko ihesaldian onartzen zituelako” (14).

Baina zinismoa Europatik barik Latinoamerikatik badator, kutsu barregarriak hartzen ditu. “El Tiempo” egunkariak zioen Kubako emigrazioa “Irla barruko egoera dramatikoetik ihes egiteko bidea” dela (15). Horixe dio Kolonbiako egunkaririk handienak; herrialde horretan, Unicefen arabera, hamar umetik batek desnutrizio kronikoa pairatzen du (16) eta milioi bat haur ez dira eskolara joaten (17); ACNUR-en arabera, 400 mila asilo-eskatzaile daude jazarpen politikoa dela eta (18). Eredua, zalantzarik gabe, Kubako “egoera dramatikoaren” aurrean, baina Irla da eskualdeko herrialde bakarra ez duena haur-desnutriziorik eta % 100eko eskolatzea duena (19).

“El Universal” egunkarian, Mexikoko handienetako batean, Carlos F. Matute González irakaslearen artikulua irakur zitekeen. Egileak zera ziurtatzen zuen: “Kubatarren ia % 18 beren herrialdeetik kanpo bizi dira erbesteratuta edo pobreziatik eta errepresio politikotik ihesi”; Mexiko, aldiz, “globalizazioan aurreratuta dagoen integrazio-prozesuan dago, eta pluraltasun politikoa bizi du, giza eskubideak errespetatzera bideraturiko ordena juridikoa izanik” (20). Larriena ez da Kubako emigrazioaren kopurua faltsua izatea: ez da % 18koa, % 11,6koa

baizik, CEPALen datuen arabera (21). Txundigarriena da sistemaren arloko intelektual horrek Mexiko, Kubarekin konparatuta, arrakasta-eredu gisa aurkeztea, izan ere, UNICEFen arabera, 40 milioi haur eta gazte mexikarren erdiak baino gehiago pobrezian bizi dira (22), eta 3,6 milioik lan egiten dute (23). Agian, “globalizazioan aurreratuta dagoen integrazio-prozesua” bizi duen eta petrolotik bizi den herrialdeak -Matute González jaunaren esanetan- zerbait ikas lezake Kubatik, blokeoa bizi duen baliabiderik gabeko herrialde izanik ere desnutrizioa eta haurren lana desagerrarazi baititu.

Beste alde batetik, Mexikoko “giza eskubideen” adibidearen aipamenak txistea dirudi; herrialde horretan, “zigorgabetasuna”, “tortura eta tratu txarrak” eta “judizioz kanpoko exekuzioak” sistematikoak dira, eta “desagertutako 27.000 pertsona” baino gehiago daude, Amnesty International erakundearen arabera (24).

Azken batean, ergeltzat hartzen gaituzte.

- (1) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/44010>
- (2) http://internacional.elpais.com/internacional/2017/01/12/estados_unidos/1484257647_081706.html
- (3) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/objetivo-falsimedia/65960-eeuu-niega-5-de-cada-6-peticiones-de-visa-desde-cuba-pero-los-medios-senalan-ia-ecuador>
- (4) <http://www.resumenlatinoamericano.org/2016/01/12/estados-unidos-agrava-el-drama-mes-oamericano/>
- (5) <http://cnnespanol.cnn.com/video/cnnee-pano-6-dec-intvw-roenald-de-wilde-cubans-crisis/>
(Min. 2:40)
- (6) <http://especiales.publico.es/hemeroteca/550976/el-trafico-de-cubanos-a-los-eeuu>

- (7) http://www.lavozdeg Galicia.es/noticia/internacional/2017/01/14/obama-suprime-privilegios-cubanos-huyen-isla/0003_201701G14P24991.htm
- (8) <http://www.larepublica.ec/blog/internacional/2017/01/12/obama-pone-fin-a-politica-pie-mojado-pie-seco-que-beneficiaba-a-los-cubanos-que-huyen-de-castro/>
- (9) <http://www.elmundo.es/opinion/2017/01/14/5879217822601d385c8b45de.html>
- (10) <http://www.cubasi.cu/cubasi-noticias-cuba-mundo-ultima-hora/item/1886-la-asesina-ley-de-ajuste-cubano-debe-ser-abrogada>
- (11) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/20517-un-escandalo-silenciado-por-los-medios-el-programa-de-eeuu-para-la-desercion-de-cooperantes-medicos-cubanos>
- (12) <http://www.cubadebate.cu/especiales/2017/01/15/es-hora-de-dar-a-cuba-el-credito-que-merece-por-sus-logros-medicos-mundiales/#.WHvKiLnSmCU>
- (13) <http://www.elmundo.es/internacional/2017/01/14/58793ffbe5fdeac6708b45df.html>
- (14) http://www.abc.es/internacional/abci-obama-acaba-acogida-balseros-y-lleva-mas-desanimocuba-201701140201_noticia.html
- (15) <http://www.eltiempo.com/opinion/editorial/editorial-ni-secos-ni-mojados/16792231>

(16) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/doble-rasero/67848-berta-caceres-y-berta-soler-cuando-la-verdadera-disidencia-cuesta-la-vida>

(17) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/doble-rasero/67248-angela-davis-julian-assange-arnaldo-otegi-y-felipe-gonzalez-isilencios-mediaticos-o-ruido-de-sables> -

(18) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/66776-comparar-a-migrantes-de-cuba-con-refugiados-de-siria-y-hacerlo-desde-colombia>

(19) <http://noticias.universia.es/educacion/noticia/2015/04/09/1122936/unesco-cuba-unico-pais-logrado-cumplir-objetivos-2015.html>

(20) <http://www.eluniversal.com.mx/entrada-de-opinion/columna/carlos-f-matute-gonzalez/2017/01/13/mexico-no-es-cuba-el-discurso>

(21) http://repositorio.cepal.org/bitstream/handle/11362/37218/1/S1420586_es.pdf

(22) https://www.unicef.org/mexico/spanish/UN_ODM_web.pdf

(23) https://www.unicef.org/mexico/spanish/proteccion_6928.htm

(24) <https://www.es.amnesty.org/en-que-estamos/paises/pais/show/mexico/>

Para justificar los privilegios de la emigración cubana, la prensa se moja... hasta los pies

José Manzaneda, coordinador de Cubainformación.- Cubanas y cubanos dejarán de ser los únicos “refugiados” en el mundo que viajan de vacaciones al país donde, supuestamente, son perseguidos (1). El fin de la política de “pies secos, pies mojados” de EEUU será también el fin de una gigantesca farsa (2). **A 5 de cada 6 personas que, desde La Habana, desean viajar o emigrar a EEUU, se les deniega la visa. Pero, hasta ahora, a esas mismas personas, si llegaban en una balsa, se les acogía como “refugiadas”, obteniendo permiso de trabajo, ayudas sociales y residencia** al de un año (3). Mientras –recordemos- 1.200 migrantes de otros países son expulsados de EEUU... cada día (4).

Quien no vea que esto ha tenido fines propagandísticos para desprestigiar al Gobierno cubano, está completamente ciego. **El Jefe de Misión de la Organización Internacional para las Migraciones, Roeland de Wilde, caracterizaba la emigración cubana como netamente económica** (5), idéntica a la de Jamaica o El Salvador, países, por cierto, que tienen mayores porcentajes de emigración a EEUU que Cuba (6).

Pero, en la prensa corporativa internacional, no solo están ciegos. Además, aceptan de muy mal grado la victoria del sentido común.

Estos días, **en muchos diarios, seguíamos leyendo términos como “huir” o “escapar”, para politizan la emigración –económica, repetimos- cubana**, y que jamás se aplican a la de otros países. “Obama suprime los privilegios a los cubanos que huyen de la isla”, era titular de “La Voz de Galicia” (7). La República, de Ecuador, titulaba “Obama termina política “pie mojado, pie seco” que beneficia a cubanos que huyen de Castro” (8).

En un editorial, **el diario español “El Mundo” criticaba duramente a Obama, por haber hecho “uno de los regalos más esperados por el régimen castrista”** (9). Y defendía la política derogada porque “lo que diferencia a los inmigrantes cubanos de los del resto de países de la región es que son los únicos que viven en una feroz dictadura”.

Pero estos medios no solo defendían, mediante burda propaganda, esta política que ha

causado miles de víctimas en el Estrecho de la Florida (10). **También justificaban el llamado “Cuban Medical Professional Parole”, igualmente suprimido por Obama**

. Este programa fue creado en 2006 por George W. Bush y otorgaba asilo a todo cooperante médico de Cuba (11). Su objetivo era destruir las misiones de solidaridad sanitaria cubana que existen en 66 países de Asia, África y América Latina y, de paso, realizar una operación de robo de cerebros a gran escala (12).

El diario El Mundo definía este escándalo moral como un “programa refugio para médicos cubanos” (13), y el ABC lo defendía al “aceptar a médicos cubanos en su huida hacia un futuro más prometedor” (14).

Pero si el cinismo viene, no ya de Europa, sino de América Latina, adquiere tintes ridículos . En el diario “El Tiempo” nos contaban que la emigración cubana es una “válvula de escape de la dramática situación dentro de la isla” (15). Esto lo dice el mayor periódico de Colombia, un país en el que, según Unicef, uno de cada diez menores sufre desnutrición crónica (16) y un millón no asiste a la escuela (17); y donde –según ACNUR- hay más de 400 mil solicitantes de asilo por persecución política (18). Un ejemplo, sin duda, frente a la “dramática situación” de Cuba, único país de la región –por cierto- sin desnutrición infantil y con escolarización al 100 % (19).

En “El Universal”, uno de los grandes diarios de México, leíamos un artículo del profesor Carlos F. Matute González, quien aseguraba que “casi el 18 % de los cubanos viven fuera de su país exiliados o huyendo de la pobreza y la represión política”, mientras México “se encuentra en un proceso de integración avanzado en la globalización y vive una intensa pluralidad política, con un orden jurídico orientado al respeto de los derechos humanos” (20). Lo más grave no es que sea falsa la cifra de la emigración cubana, que no es el 18 sino el 11,6 %, según datos de la CEPAL (21). Lo alucinante es este intelectual del sistema presente a México como el modelo de éxito frente a Cuba, cuando, según UNICEF, más de la mitad de los 40 millones de sus niños, niñas y adolescentes se encuentran en la pobreza (22) y 3,6 millones trabajan (23). Quizá el país petrolero que vive –como nos dice- un “proceso de integración avanzado en la globalización” tenga algo que aprender de Cuba, un país bloqueado y sin recursos que, sin embargo, ha logrado erradicar tanto la desnutrición como el trabajo infantil.

Por otro lado, la alusión al ejemplo de “derechos humanos” en México, más parece un chiste, en un país donde hay un cuadro sistemático de “impunidad”, de “tortura y malos tratos” y de “ejecuciones extrajudiciales”, con más de “27.000 personas (...) desaparecidas”, según Amnistía Internacional (24).

Y es que, definitivamente, nos quieren tomar por idiotas.

- (1) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/44010>
- (2) http://internacional.elpais.com/internacional/2017/01/12/estados_unidos/1484257647_081706.html
- (3) <http://www.cubainformacion.tv/index.php/objetivo-falsimedia/65960-eeuu-niega-5-de-cada-6-peticiones-de-visa-desde-cuba-pero-los-medios-senalan-ia-ecuador>
- (4) <http://www.resumenlatinoamericano.org/2016/01/12/estados-unidos-agrava-el-drama-mes-oamericano/>
- (5) <http://cnnespanol.cnn.com/video/cnnee-pano-6-dec-intvw-roenald-de-wilde-cubans-crisis/>
(Min. 2:40)
- (6) <http://especiales.publico.es/hemeroteca/550976/el-trafico-de-cubanos-a-los-eeuu>
- (7) http://www.lavozdegalicia.es/noticia/internacional/2017/01/14/obama-suprime-privilegios-cubanos-huyen-isla/0003_201701G14P24991.htm
- (8) <http://www.larepublica.ec/blog/internacional/2017/01/12/obama-pone-fin-a-politica-pie-mojado-pie-seco-que-beneficiaba-a-los-cubanos-que-huyen-de-castro/>
- (9) <http://www.elmundo.es/opinion/2017/01/14/5879217822601d385c8b45de.html>

(10)

<http://www.cubasi.cu/cubasi-noticias-cuba-mundo-ultima-hora/item/1886-la-asesina-ley-de-ajuste-cubano-debe-ser-abrogada>

(11)

<http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/20517-un-escandalo-silenciado-por-los-medios-el-programa-de-eeuu-para-la-desercion-de-cooperantes-medicos-cubanos>

(12)

<http://www.cubadebate.cu/especiales/2017/01/15/es-hora-de-dar-a-cuba-el-credito-que-merece-por-sus-logros-medicos-mundiales/#.WHvKiLnSmCU>

(13)

<http://www.elmundo.es/internacional/2017/01/14/58793ffbe5fdeac6708b45df.html>

(14)

http://www.abc.es/internacional/abci-obama-acaba-acogida-balseros-y-lleva-mas-desanimado-cuba-201701140201_noticia.html

(15)

<http://www.eltiempo.com/opinion/editorial/editorial-ni-secos-ni-mojados/16792231>

(16)

<http://www.cubainformacion.tv/index.php/doble-rasero/67848-berta-caceres-y-berta-soler-cuando-la-verdadera-disidencia-cuesta-la-vida>

(17)

<http://www.cubainformacion.tv/index.php/doble-rasero/67248-angela-davis-julian-as-sange-arnaldo-otegi-y-felipe-gonzalez-isilencios-mediaticos-o-ruido-de-sables->

(18)

<http://www.cubainformacion.tv/index.php/lecciones-de-manipulacion/66776-comparar-a-migrantes-de-cuba-con-refugiados-de-siria-y-hacerlo-desde-colombia>

- (19) <http://noticias.universia.es/educacion/noticia/2015/04/09/1122936/unesco-cuba-unico-pais-logrado-cumplir-objetivos-2015.html>
- (20) <http://www.eluniversal.com.mx/entrada-de-opinion/columna/carlos-f-matute-gonzalez/2017/01/13/mexico-no-es-cuba-el-discurso>
- (21) http://repositorio.cepal.org/bitstream/handle/11362/37218/1/S1420586_es.pdf
- (22) https://www.unicef.org/mexico/spanish/UN_ODM_web.pdf
- (23) https://www.unicef.org/mexico/spanish/proteccion_6928.htm
- (24) <https://www.es.amnesty.org/en-que-estamos/paises/pais/show/mexico/>